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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 104 

Data: dijous 20 de Juny de 2019 

Hora: 10.30 h 

Lloc:  seminari TC1226DS 

 

 

Assisteixen:  

Alamar Rocati, Sergio 

Arbona Mengual, Vicent 

Camañes Querol, Gemma 

Cerezo García, Miguel 

De Ollas Valverde, Carlos 

Dolz Tena, Santiago 

Gamir Felip, Jordi 

García Agustín, Pilar 

Gómez Cadenas, Aurelio 

González Guzmán, Miguel 

Jaques Miret, Josep Anton 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Roselló Ripollés, Salvador 

Scalschi, Loredana María 

Vicedo Jover, Begonya 

 

Excusen l’absència: 
Fernández Crespo, Emma 

Flors Herrero, Víctor 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Llorens Vilarrocha, Eugenio 

 

 

Ordre del dia: 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors. 

 

El director del departament informa del comentari de la professora Mónica Hurtado fet 

via correu electrònic que es copia a continuació: 

 

“He llegit l'acta de l'anterior Consell i no recorde que es diguera el que he senyalat en 

negreta: 

A continuació, el professor Miguel Cerezo va explicar i justificar la proposta de DCAMN 

en el sentit de preservar l’activitat docent d’una plantilla ja consolidada a la vista dels 

baixos números de matrícula del Grau en Enginyeria Agroalimentària. A més a més, va 

indicar que en totes les propostes fetes des del nostre Departament, es compta amb la 

participació de professorat de la Facultat de Ciències de la Salut; això si, partint de la 

premissa que la titulació es quedaria en l’Escola.  
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Per part de l’Escola, la professora i directora Amèlia Simó recolzà la proposta del 

nostre Departament i en la seua importància en el manteniment de l’activitat docent 

d’una plantilla ja consolidada. La vicerectora Isabel García es posicionà en aquesta línia 

i suggereix que es forme una comissió oficiosa per a començar a aproximar visions i 

intentar arribar a un consens d’una única titulació dins l’àmbit biològic en la que es 

mantinga la docència que actualment imparteixen els professors del Grau en Enginyeria 

Agroalimentària (~140 cr) i al mateix temps permeta la consolidació (creixement) de 

places en l’àmbit de Ciències de la Salut. Totes dues són partidàries que la titulació es 

quede en l’Escola.” 

 

S’explica que, amb la redacció, es va intentar transmetre el sentir de la direcció de 

l’Escola així com la visió de la vicerectora d’estudis. 

 

El professor Salvador Roselló comenta que la redacció dona la sensació que la vicerectora 

ha dit que recolza el canvi de titulació, i comenta que en la redacció de l’anterior acta, 

caldria reflectir l’existència de vots delegats. Aleshores, s’afegeixen a l’acta aquests vots.  

 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament a les diferents  

comissions. 

 

El professor Miguel Cerezo informa sobre els canvis en la aplicació per a la gestió de 

comandes per a alleugerir-lo. En aquest sentit, s’informa que el PAS pot fer també 

comandes, no cal que ho gestione tot el PDI. Des de la Unitat de Gestió, han demanat un 

poc de comprensió ja que els canvis sempre comporten molt de temps per a adaptar-se. 

Al respecte de la normativa de comandes i el sostre de despesa, comenta que a partir d’ara 

tot es farà a través de contractes marc, es llançarà una oferta i s’avaluaran les empreses 

que hi concursen. Per exemple, per al cas de viatges i events ha guanyat ‘Viajes el Corte 

Inglés’. No obstant, si s’aconsegueix una millor contraoferta, no seria necessari gestionar-

ho a través de l’empresa adjudicatària. Al respecte del màxim de despesa que es pot fer 

en una mateixa empresa (50,000 €) el càlcul es realitzarà per any natural. 

 

S’informa de la iniciativa del professor Miguel Martínez Ramos, del Depatament de 

Finances i Comptabilitat - Economía Financiera y Contabilidad de la Universitat Jaume 

I, de promoure la sensibilització mediambiental en la comunitat universitària i, com han 

fet altres universitat, recollir recolzament per tal de sol·licitar que el rector declare l’alerta 

mediambiental. Per a mobilitzar aquesta iniciativa, ha preparat uns escrits que ha fet 

circular per tota la comunitat universitària i ha facilitat enllaços per a tot aquell professorat 

que vulga adherir-se.  

 

Reunió amb la comissió del departament de Medicina per a la possible implantació d’un 

nou títol 

 

Assisteixen els professors Miguel Cerezo, Aurelio Gómez i Juan Ignacio Climent com a 

representats del Departament i l’Escola, respectivament i Ferran Martínez, Paco Olucha 

i Conrado Martínez, com a representants de la Facultat de Ciències de la Salut. Rere 

l’exposició de la motivació del nostre departament, contrària a les aspiracions de 

creixement del departament de Medicina, es destaca la impossibilitat de dur endavant 

dues titulacions, tal i com va indicar la vicerectora d’estudis Isabel García. Aleshores es 

proposen dues intensificacions: Medicina (o similar, ~100 cr) i una intensificació 

relacionada amb els àmbits afins del departament. S’insisteix que la nova titulació hauria 
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de quedar-se a l’Escola i conservar els 140 cr. que actualment imparteix el departament. 

A més a més, aquesta petició està motivada per la diferent normativa dels centres, molt 

més oberta en l’Escola que en la Facultat de Ciències de la Salut i pel que fet que la 

implantació de la nova titulació implicaria la substitució d’una titulació ja existent. Es 

comenta la desorbitada demanda de l’àmbit de medicina de 15 figures a temps complet, 

la qual cosa suposa més de 200 cr. i la crítica que acceptar la proposta del nostre 

departament suposa hipotecar les possibilitats d’ampliació a la FCS. Al respecte, es 

comenta que és bastant poc probable que l’ampliació de titulacions a la FCS vaja en la 

via de biomedicina, tal i com són les pretensions dels comissionats, ja que el que es vol 

potenciar en aquesta facultat és la vessant mèdica i, a més a més, hi ha altres titulacions 

com els Graus en Psicologia i Infermeria que també tindrien alguna cosa a dir.  

 

Al respecte de les demandes de la comissió de Medicina esmentades abans, el professor 

Aurelio Gómez comenta una xarrada informal mantinguda amb els vicerectors Ximo 

Gual i Isabel Garcia. En aquesta xarrada, tots dos professors van veure poc factibles les 

demandes dels representants de la FCS. 

 

Comissió d’Investigació i Doctorat 3 de Juny de 2019 

 

 

Informe del vicerector d’Investigació i Transferència 

- Jesús Lancis informa que s’ha convocat la CID amb pressa per la sol·licitud 

d’informació per part del Ministeri, que ha donat un termini molt curt per a fer la 

proposta dels programes de doctorat. A Mitjans del mes de juny o ja al juliol es 

convocarà una altra CID més específica. 

 

- Hi ha hagut la resolució provisional del pla estatal i s’espera que la resolució 

definitiva no tarde massa. A la UJI, s’han concedit 37 projectes que suposen fins 

a 3 milions d’euros en aquesta convocatòria i 14 contractes predoctorals. 

 

- S’han executat diferents accions del programa UJISABIO en col·laboració amb 

diferents entitats sanitàries de la província. El dia 13 de juny està programada la 

reunió l’Hospital General de Castelló. 

 

- La preinscripció als estudis de doctorat 19-20 s’obri hui (4-06-2019) i romandrà 

oberta fins el 15 de setembre.  

 

- La convocatòria de sol·licitud de contractes predoctorals està ara en vies de 

tancament. Segons la nova normativa, els estudiants que estan cursant un màster 

podien concurrir a aquesta convocatòria. 

 

- S’estan tancant articles 83 que ja han finalitzat fa temps, s’està movent el sistema, 

s’està informant als investigadors per a que facen el trasllat de diners del projecte 

individual al capítol general per a poder disposar d’ells. Es preveu que hi hagen 

dificultats i que la voluntat és anar solucionant-les conforme sorgeixen. 

 

- S’estan resolent accions del pla propi, ben aviat s’enviaran a avaluar els projectes 

a l’empara de l’acció 1.  
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- S’aprova per assentiment la distribució, entre els departaments, de les 32 beques-

col·laboració assignades a la Universitat Jaume I per al curs acadèmic 2019/2020. 

Les ajudes són d’un màxim de 2000 € per sol·licitud per a desenvolupar un 

projecte formatiu en un departament universitari. El programa està adreçat a a 

estudiants en el darrer any de Grau o el primer de Màster. Les beques s’assignen 

als departaments i els sol·licitants són els propis estudiants, i el barem es composa 

de dos parts: expedient que ha de superar el notable, i un projecte de recerca que 

es valora per part del departament en una escala de 0 a 4 punts. En aquest sentit, 

el criteri per que es va a seguir per al repartiment és una ajuda per departament 

(28 ajudes en total) i la resta (4) es repartirà 1 per centre, i dins del centre, al 

departament que més crèdits de docència té assignats en 4rt curs de Grau i 1er de 

Màster. Si així i tot, queden vacants, aquestes es distribuiran exclusivament 

atenent a l’expedient acadèmic del sol·licitant. En aquest sentit, els departaments 

que més crèdits tenen assignats i que compleixen els requisits són: mecànica i 

construcció, administració i marketing i l’àrea predepartamental de medicina. 

 

- S’informa de l’emissió d’un informe sobre la proposta de resolució de la 

convocatòria d’ajudes a la publicació de revistes científiques en els àmbits de les 

arts, les humanitats i les ciències socials i jurídiques a la Universitat Jaume I, acció 

6.1 del Pla de promoció de la Investigació de la Universitat Jaume I per a l’any 

2019. Hi ha dues revistes de la universitat que han obtingut el segell de qualitat 

de FECYT. L’aplicació del programa suposa 5500 euros per sol·licitant i  la resta 

es distribuirà per índex de qualitat: atenent a la qualificació de la Web of Science, 

o el segell de qualitat de FECYT. Segons els resultats que obtinga la revista, es 

preveu l’aplicació de crèdits de reducció que s’aplicaran el curs següent.  

 

- Finalment, el vicerector Jesús Lancis informa que està oberta la convocatòria 

d’infraestructura i equipament del Ministeri per a equips amb valor superior a 

100,000 € i inferior a 1,000000 €. En aquesta convocatòria, cofinançada, el 50% 

del cost ha d’esser assumit per la universitat. Al més d’octubre i novembre s’obrirà 

una convocatòria d’expressió d’interés per equips que puguen resultar interessants 

per a la comunitat investigadora. A data de hui, la UJI recolzarà dues propostes: 

la d’equipament de càlcul científic, i un laboratori d’histologia per a ciències de 

la salut. 

 

Comissió d’Afers Econòmics 17 de Juny de 2019 

 

El professor Aurelio Gómez informar que es va a canviar el mode d’assignació de diners 

als departaments: en la part de recerca, s’empraran barems basats en qualificacions: A, B 

i C per a assignar recursos i en la part docent es farà servir el docentia. Es definiran, doncs, 

uns objectius generals a assolir, en línia amb els objectius dels departaments. Els Instituts, 

Facultats i l’Escola tindran una assignació definida. D’aquesta manera es preveu que no 

hi hagen reduccions en les assignacions econòmiques i que, fins i tot, els departaments 

puguen experimentar certa millora. En els darrers anys, s’ha produït un desequilibri en 

les assignacions pressupostàries als departaments, alguns ha incrementat la seua 

assignació en un 50% i altres sols un 3%. En aquest sentit, a nivell docent, hi ha 

diferències en el cost de funcionament de les assignatures, sent les pràctiques dels Graus 

en Química i Enginyeria Agroalimentària les més cares de l’Escola.  

 

El professor Salvador Roselló pregunta si en el futur això podria significar menys diners. 
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Respecte als projectes sota l’empara de l’article 83, s’informa que el trasllat de l’efectiu 

al capítol general de despeses és un tràmit que tarda un temps considerable, almenys un 

parell de mesos. Aleshores, es convenient que els investigadors responsables d'algun 

d’aquests projectes que haja acabat o estiga a punt d’acabar, tinguen certa previsió. El 

professor Salvador Roselló pregunta sobre els terminis de sol·licitud i resolució. El 

professor Aurelio Gómez contesta que el trasllat d’efectiu ha de sol·licitar-se a mesura 

que els projectes acaben, per a la qual cosa han d’haver-se finalitzat, entregat i cobrat.  

 

Comissió del Grau en Medicina 03 de Juny de 2019 

 

En aquesta comissió es van aprovar els horaris corresponents al curs 2019/2020. Arran 

de la nova normativa de reducció de coordinadors de titulació, la comissió vol reivindicar 

la particularitat del Grau en Medicina i sol·licitar la duplicació de les figures de 

coordinadors en virtut del nombre de crèdits ofertats. 

 

Junta de Centre, Facultat de Ciències de la Salut 05 de Juny de 2019. 

 

En aquesta junta, el degà Rafael Ballester informà que van a revisar la norma de 

composició de la comissió de titulació. El professor Miguel Cerezo, representant del 

nostre departament, va intervindré per reivindicar la normativa que hi ha a l’Escola. En 

la ronda de visites de la rectora Eva Alcón als diferents centres, va ser preguntada per les 

promocions de professorat. 

 

Junta de Centre, Escola Superior de Tecnologia i Ciències Experimentals 07 de Juny de 

2019. 

 

En la visita de la rectora Eva Alcón, el professor Francesc Fabregat, del departament de 

Física, va preguntar sobre la creació de nous títols i al respecte la rectora va comentar que 

s’hauria de revisar la oferta i veure quins graus estaven funcionant i quins no, per tal 

d’aprofitar efectivament els recursos disponibles. 

 

En aquest punt, el professor Víctor Flors pregunta sobre el personal eventual, la seua 

ubicació i la disponibilitat d’espai, comentant que cal una redistribució de l’espai 

disponible per a despatxos, recolzat per la professora Pilar García. El director del 

departament Miguel Cerezo comenta que, segons necessitats, cada àrea hauria de fer la 

sol·licitud. El professor Salvador Roselló indica que altres departament disposen d’espai 

per a menjar, etc...a la qual cosa, el professor Miguel Cerezo explica que altres 

departaments disposen d’eixe espai perquè no han crescut.  

 

En acabant, el professor Aurelio Gómez demana que els esforços del departament es 

centren en rematar l’espai d’investigació que hi ha en marxa. 

 

S’anuncia que en la propera Junta de Centre de l’ESTCE, al Juliol, s’ha d’aprovar la 

constitució de les Comissions de Grau, i s’ha de proposar una llista de coordinadors. El 

professor Salvador Roselló comenta que el canvi en la composició no canvia tant en 

funció dels crèdits, i es manté la proporcionalitat. El 10% que perd la resta de 

coordinadors repercuteix en el grup directiu, canvia el nombre de càrrecs remunerats, de 

7 a sols 5 (tal i com es va comentar en l’anterior Consell de Departament 103). En aquest 

sentit, el professor Salvador Roselló proposa que hi haja dos responsables acadèmics ja 
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que, en el nostre Grau, les figures de coordinador d’Estada en Pràctiques i Treball Final 

de Grau les assumeix una sola. Desapareix la figura de coordinador d’Erasmus, a la qual 

cosa el professor Aurelio Gómez pregunta qui assumeix aquesta tasca i si no seria 

convenient que algun dels nous coordinadors s’implicara també per a atendre a les 

particularitats de la nostra titulació. En aquest sentit, el professor Salvador Roselló 

comenta que les figures que ara es proposen han de dur una sèrie de funcions assignades. 

Atenent al desequilibri entre àrees en la composició de la comissió de titulació, aquest es 

podria solucionar, com s’ha fet abans, abstenint-se la direcció en les votacions. 

 

Reunió amb el vicerector Ximo Gual 12 de Juny de 2019 

 

Al respecte de les comissions de contractació de places de professorat, el vicerector 

informa que a partir del proper any, la comunicació amb l’administració serà 

exclusivament telemàtica. Enguany encara es realitzarà en paper. En l’IGLU hi ha un 

desplegable on es pot consultar la informació referent als candidats admesos i la 

documentació associada. Aquest canvi, que es valora positiu, facilita que al posar les 

notes la ponderació es faça de forma automàtica. L’únic inconvenient és que la nota del 

global de cada apartat es posa en funció del barem, que s’ha de proporcionar de forma 

electrònica, aleshores s’ha d’especificar si s’han aplicat correccions. Una vegada 

constituït el tribunal pot decidir que el material per a l’avaluació estiga disponible en el 

moment de l’avaluació o abans, segons la organització que haja decidit la comissió de 

contractació. En aquest sentit, han demanat que hi haja certa flexibilitat al respecte de la 

documentació presentada.  

 

Informa el vicerector dels canvis en els barems específics, especialment en el cas dels 

Professors Associats Laborals, per a que tinga més pes l’experiència laboral fora de la 

universitat. 

 

CEP 15/05/2019 

Informe del vicerector d’ordenació acadèmica i professorat 

S’informa de  

- la resolució de la sol·licitud de sexennis  

- l’aplicació de comissions 

- Modificació del calendari acadèmic per al 8 de Juliol 

- La realització d’un catàleg d’àrees de coneixement i les seues afinitats s’ha 

prorrogat. No obstant s’ha comentat que per a la seua realització es farà servir una 

còpia del que s’ha fet a la Universitat de Salamanca. Aquest catàleg proporcionarà 

un marc legal per a les contractacions i l’aplicació de coeficients de correcció més 

justos. Des de diferents departaments s’estan recollint comentaris al respecte. 

- Informe favorable de l’aplicació del conveni col·lectiu de Universitats 

Valencianes: apareix la figura del professor substitut, preveu un increment de les 

remuneracions en tots els casos i la unificació de totes les modalitats de AJD a 

una sola figura. 

 

Informe de la vicerectora d’estudis 

S’informa de: 

- L’aprovació de directrius acadèmics de Grau i de Màster. S’han actualitzat les 

normatives i hi ha també noves incorporacions: nova normativa d’anul·lació de 

matrícula, a petició de la titulació Grau en Magisteri, demanen que les pràctiques 

comencen el 1er semestre i no el 2on.  
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- Extinció de Màsters 

- Proposta de Formació Continuada 

 

Informe de vicerectorat d’estudiants 

S’informa de: 

- Les notes de les PAU enguany han sigut inferiors a les d’altres anys però no s’han 

registrat incidències. 

- La preinscripció comença en aquest moment. 

- S’aprova la normativa de protecció de dades 

- S’aprova la normativa de convalidació 

 

3. Hivernacles. 

 

S’informa que els alumnes de Formació Professional de Borriana s’ho han passat molt bé 

enguany i per al proper any volen tornar a sol·licitar poder visitar les instal·lacions dels 

hivernacles. 

 

El tècnic Sergio Alamar comenta que el Vicerector d’Infraestructures Rafael Mayo, va 

vindre a visitar les instal·lacions dels hivernacles. Informa també que finalitza el període 

de reserva d’espai als hivernacles i que s’ha concedit un diploma, arran de les visites 

rebudes, com a 5ena instal·lació més popular de la Universitat Jaume I, amb 360 visites. 

Informa finalment que s’ha instal·lat cartellera de seguretat però queda pendent la 

cartelleria informativa i d’identificació de les instal·lacions. 

 

5. Assumptes de tràmit 

 

S’informa de la reparació d’una centrífuga de l’àrea de Fisiologia Vegetal amb un 

pressupost de 718.56 €. 

 

6. Torn obert de paraules 

 

No hi ha. 


